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A la regió metropolitana de Bar-
celona es generen més de la mei-
tat del total de tones de residus
municipals de Catalunya. La ges-
tió de residus, no només d’a-
questa zona, sinó de qualsevol lloc,
és un dels grans reptes que tenim
com a societat. Així ho veu la Unió
Europea, que recentment ha im-
pulsat un paquet  de mesures le-
gislatives que tenen per objectiu
aconseguir un salt qualitatiu en les
xifres de reciclatge. L’objectiu eu-
ropeu és avançar cap a l’anome-
nada economia circular, un mo-
del econòmic on els recursos s’u-
tilitzen i s’aprofiten de forma efi-
caç i es redueixen els residus.

Així doncs, el repte que s’obre
al conjunt de l’àrea metropolitana,
amb Barcelona al capdavant, és
majúscul. I és que actualment els
residus que es reciclen en aques-
ta zona no arriben al 34%  –al con-
junt de Catalunya són el 38,5%–,
quan la Unió Europea ha deixat
clar que el 2020, que és a tocar, els
residus reciclats haurien d’arribar
al 50%, mentre que el 2025 la xi-
fra ja hauria d’enfilar-se al 55%. 

Per aconseguir aquesta millo-
ra, l’Àrea Metropolitana de Bar-
celona (AMB) ha posat en marxa
canvis en l’actual model de reco-
llida, amb una aposta pels siste-
mes més individuals i els incentius
a la recollida. Eloi Badia, vicepre-
sident de l’AMB, afirma que “en-
cara queda molt camí per recórrer,
especialment en els municipis
grans i mitjans, però l’experiència
ens està demostrant que amb
canvis en la recollida i voluntat po-
lítica es poden assolir els objec-
tius”. Cal destacar la realitat de
municipis com Tiana o Sant Just
Desvern, que ja compleixen els ob-
jectius europeus, o Montgat, que

s’hi està acostant. “Aquest 2018
veurem un salt important en les
dades totals de recollida”, afirma
convençut Badia. Una altra es-
tratègia que ha començat a apli-
car l’AMB és la de modificar la fis-
calitat sobre el tractament de re-
sidus. És a dir, els municipis que
augmentin els nivells de recollida
selectiva pagaran menys pel trac-
tament dels seus residus.

EL MODEL ACTUAL, ESGOTAT
La necessitat d’implementar can-
vis per aconseguir un sistema de
recollida de residus més eficient i
sostenible és evident. Amb el mo-
del actual de recollida segregada
per contenidors l’any passat va
augmentar un 2% la generació de
residus a l’àrea metropolitana. És
per això que Badia  apunta que fan
falta acords de país per assolir els
objectius europeus: “Cal una nova
llei de prevenció de residus que
promogui canvis importants pel
que fa a la producció o el consum”.

De fet, els acords de país que de-
mana Badia es troben a la futura
llei de residus de Catalunya, fre-
nada per l’aplicació del 155.

“MESURES OBLIGATÒRIES”
Qui també hi té molt a dir en tot
plegat són les entitats ecologistes.
Des d’Ecologistes en Acció, el
responsable de residus, Vicenç  Vi-
lana, afirma que la recollida se-
gregada per contenidors “està es-
tancada des del 2010”. Vilana, que
en aquest sentit fa el mateix diag-
nòstic que l’AMB, té clar quin és
el principal motiu que provoca
que a l’àrea metropolitana, i tam-
bé a Catalunya, no s’arribi al 40%
de residus reciclats. “La gent que
separem els residus som els que
estem conscienciats i l’única ma-
nera per conscienciar el 60% res-
tant és  apostar per sistemes obli-
gatoris com el porta a porta”,
afirma Vilana convençut. 

A banda del sistema porta a
porta, Vilana apunta dues mesu-

res més que considera impres-
cindibles: el sistema de dipòsit de
retorn per als envasos i augmen-
tar els cànons que paguen els mu-
nicipis pels residus que es gene-
ren. “Si la gent paga per un envàs,

després el tornarà per recuperar
els diners. A Europa es fa i, en el
fons, es tracta de copiar el que
funciona”, diu Vilana. Sobre el cà-

non, el Parlament ja va aprovar fa
més d’un any que el 2020 es pa-
guin gairebé 50 euros per tona de
residus. De fet, això ha provocat
que la xifra de municipis que
aposten pel porta a porta hagi
augmentat.

I LES CIUTATS GRANS?
El sistema porta a porta, però, s’ha
implementat principalment en
municipis petits, de menys de
15.000 habitants. Per aconseguir
millorar el reciclatge de residus és
fonamental que les ciutats grans
apostin per aquest sistema, cosa
que de moment sembla una mica
més complicat. A Barcelona, de
moment, s’ha començat a fer una
prova pilot al nucli antic de Sarrià.
“A Romà i Milà, per exemple, s’es-
tà fent. Si es vol, es pot fer, i és
molt important que Barcelona
acabi apostant per aquest model.
Si a la capital es fa i funciona, s’a-
cabarà implementant a molts
més llocs”, conclou Vilana. 

Albert Ribas
BARCELONA

Insostenible
» Només es reciclen el 34% dels residus que es generen a l’àrea metropolitana de Barcelona

» La UE vol que al 2020 la xifra pugi fins al 50% i l’AMB ja està impulsant un nou model de gestió

El reciclatge dels residus és fonamental per a la sostenibilitat del planeta. Foto: Arxiu

LA CLAU ÉS TOCAR LA
BUTXACA DE LA GENT

4Josep Maria Tost, director
de l’Agència de Residus de
Catalunya, apunta que per
arribar a les xifres de la UE
cal “individualitzar la taxa”.
“La clau és anar a la butxa-
ca de la gent. Els que reciclen
i els que no ho fan han de
pagar diferent i cal treure la
taxa del que es paga del re-
but de l’aigua o l’IBI”, afegeix. 
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Els semàfors

Laia Ortiz
El departament de Drets Socials, amb

Ortiz al capdavant, ha tirat endavant la
prova pilot del projecte B-Mincome, que
inclou el pagament d’una renda ciutada-

na, lligada a polítiques complementà-
ries, a més de 400 famílies del districte. 

pàgina 8

CF Montañesa
L’objectiu de la temporada, que era l’as-
cens o la promoció a Tercera, finalment
no s’ha aconseguit. Tot i això, la Monta

s’ha mogut molt ràpidament i ja té molt
perfilada la plantilla de la temporada

que ve per tornar-ho a intentar. 
pàgina 12

5 Hermanos
El restaurant 5 Hermanos de Canyelles
ha guanyat el Premi Barcelona Restau-
ració en la categoria d’‘Integració en el

barri’. Un reconeixement, sens dubte
merescut, per a un establiment 
històric del barri de Canyelles. 

pàgina 10

La lupa

per Laura Pelay

Universitat sota sospita

Primer va ser Cristina Cifuentes amb el
seu famós màster de la Juan Carlos I. I
ara arriba el de Pablo Casado, vicesecre-
tari general de comunicació del PP, en
dues parts: primer amb un altre màster
de la mateixa universitat, i ara planen da-
munt seu sospites sobre com va obtenir
la llicenciatura en Dret en un centre
adscrit a la prestigiosa Universitat Com-
plutense de Madrid.

Sembla mentida que aquella dreta li-
beral amant de la meritocràcia i que dei-
xa a l’individualisme el camp
lliure com a model social,
ara fulmini el prestigi de la
universitat amb impunitat.

Als nostres centres su-
periors, els alumnes fan ver-
daders esforços diaris per
estudiar: a Catalunya espe-
cialment, amb unes taxes desorbitades,
uns horaris impossibles de combinar
amb la feina i un futur incert. Allà con-
viuen amb un professorat doblement víc-
tima de les retallades. Han patit dismi-
nucions salarials a la vegada que veuen,
impotents, com la precarietat ja és es-
tructural als centres. On abans els asso-
ciats eren un complement, avui fan un pa-
per nuclear a la docència esdevenint fal-

sos associats o falsos interins associats. A
més a més, tot el col·lectiu d’investigadors
predoctorals, postdoctorals, col·labora-
dors, lectors i agregats interins pateixen
una forta incertesa.

Però els mals són endèmics. Amb pro-
blemes de transferència i de connexió
amb l’empresa, amb greus dificultats
per atreure talent.

I malgrat tots els malgrats, la uni-
versitat, orgullosa, ha resistit. Gràcies a
la feina del professorat, alumnes, PAS...

és a dir, de tot el col·lectiu que ha tirat en-
davant amb un model infrafinançat i in-
fradotat de personal.

I tota aquesta gent no es mereix que
la sospita plani sobre la universitat.
Aquestes persones formen part d’una co-
munitat el prestigi de la qual rau, en
bona part, en fer que la societat avanci.
I de cap de les maneres pot haver-hi om-
bra de sospita que uns alumnes tenen

privilegis i que no s’han d’esforçar tant
com els altres. Perquè en el fons, deva-
luem la institució. I una societat amb una
universitat sense prestigi és una socie-
tat sense ànima.

En els pròxims dies caldrà estar
atents.

Durant tota la setmana el sector de
l’ensenyament universitari viurà mo-
bilitzacions i vagues per demanar
que es regularitzi d’una vegada per to-
tes la figura dels associats, que es posi

fi a la contractació fraudu-
lenta i per reclamar que es
reobri una taula de diàleg
“efectiu”.

També haurem de veu-
re com es desenvolupen les
investigacions sobre el cas
dels màsters i la carrera.

Tant de bo tot fos una confusió, però
no serà així. Sembla que hi ha hagut es-
tudiants de primera i de segona. Per-
sones que no dormen per passar exà-
mens i altres que amb una trucada ho
aproven tot. I el pitjor que podria pas-
sar és que aquests casos quedessin re-
solts amb impunitat.

Publicat a El Nacional.cat

Hi ha persones que no dormen per 
passar exàmens i altres que amb 

una trucada ho aproven tot

Parlen els
veïns

Sharon
Fora de les zones del
centre, on hi ha més
turisme, tampoc se
n’hi veuen tantes,
perquè les voreres
tampoc ho perme-
ten. De fet, fins i tot

estaria bé tenir més terrasses a més llocs
de la ciutat, per poder gaudir-les. Jo en po-
saria més, i també més zones verdes.

Lucas
Hi ha barris, com el
Raval o el Gòtic, on
ja estan limitades
perquè els carrers
són estrets i és im-
possible caminar si
hi ha terrasses. De

fet, en general on hi ha voreres amples és
on s’habiliten espais per posar terrasses.
Estic conforme amb la situació actual.

Sandra
Crec que la quantitat
que hi ha ara està bé.
Les terrasses formen
part de la nostra cul-
tura de fer molta
vida al carrer. Crec
que més que limitar

el nombre de terrasses als carrers amb vo-
reres estretes, potser seria millor intentar
arreglar i ampliar aquestes voreres.

Xavier
Crec que s’ha de tro-
bar un punt inter-
medi entre el lleure i
el descans dels veïns,
per no molestar nin-
gú, però la sensació
general que tinc és

que moltes vegades fins i tot en falten, per-
què sempre estan plenes. Caldria obrir-les
a llocs que no fossin conflictius.

Creus que hi ha massa terrasses o veus bé les que hi ha?
per Toni Enguix
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Barcelona s’ha convertit en
la capital dels problemes.
Són paraules seves. Tan

malament veu la ciutat avui dia?
Bé, és que fins i tot allò que funcio-
nava s’ha problematitzat. L’actual
govern de la ciutat s’ha dedicat a
generar nous problemes. S’ha fet
del turisme un problema, quan jo
entenc que també és una oportu-
nitat. Una altra cosa és el model tu-
rístic, perquè evidentment s’ha de
canviar. Barcelona pot decidir si és
París o si és Cancun, però això és
una altra cosa. També s’ha conver-
tit en un problema el Congrés de
Mòbils, quan és una gran sort tenir-
lo. Un altre cas és el tramvia. Hi ha
apostes del govern municipal que
eren estrella i que s’han acabat
convertint en un problema gros
per a la ciutat. Un altre exemple
seria les Glòries.

Podem dir que la història d’ERC
amb els Comuns és la història
d’un desengany? Van començar
bé però han acabat malament.
El que ha passat és que nosaltres
no som haters, no odiem, no tenim

prejudicis. Vam fer un vot de con-
fiança en un equip que prometia
que facilitaria l’accés a l’habitatge,
que erradicaria les desigualtats so-
cials... Però la confiança no és
eterna, perquè ens devem als ciu-
tadans.

Creu que la ciutadania està des-
enganyada amb aquest govern?
Sí, crec que sí. Nosaltres ho estem i
crec que coincidim amb bona part
dels ciutadans, fins i tot amb molts
dels que els van donar la seva con-
fiança a les urnes.

És això el que fa que en totes les
seves aparicions el veiem molt
convençut de les seves possibili-
tats? Creu que poden guanyar
les eleccions?
Això diuen les enquestes i les elec-
cions que s’han fet últimament. I, si
m’ho permeteu, també ho diu el
nostre projecte. He mirat el pro-
jecte de ciutat de les altres forma-
cions i em costa veure’l. El nostre és
molt clar: una capital global de les
persones, amb les persones i per a
les persones. Una gran ciutat a es-
cala humana i que s’ha fet gran a
partir de les persones. El nostre pe-
troli és la gent. La nostra fórmula és
aprofitar el talent de la gent, i la ciu-
tat que volem és una capital mun-

dial de grans oportunitats on la di-
mensió humana es mantingui.

Ara ens parlava de les enquestes,
però el 2015 també deien que ERC
podia guanyar les eleccions. Per
què creu que ara serà diferent?
Tenim cinc regidors. El 2015 vam
més que doblar, ja que veníem de
dos. Ara no caldria que augmen-
téssim en la mateixa proporció per
guanyar. I la situació ara és diferent,
les enquestes són més bones i som
una opció forta, amb caràcter. I
hem fet d’alternativa a Colau. Hi ha
gent que ens situa com els líders de
l’oposició. I el fet de tenir un pro-
jecte molt marcat i definit, que
posa la ciutat per davant, ens dóna
moltes possibilitats. Ens sentim
forts i notem que connectem molt
bé amb l’esperit ciutadà. Les vibra-
cions que tinc són molt positives.

Ara que deia això de posar la ciu-
tat per davant, fa temps que es
parla d’una possible candidatura
unitària de l’independentisme.
També s’hi ha afegit Jordi Grau-
pera. Sembla que vostè no ho
acaba de veure amb bons ulls.
Tota iniciativa que provingui de l’in-
dependentisme, o d’on sigui, per tal
d’ajudar la ciutat i aportar idees, em
sembla estimulant. Ara bé, a l’hora

de parlar amb altres opcions,  per
veure si coincidim o no, hem de
parlar de ciutat. Ens estem presen-
tant a Barcelona per decidir l’alcal-
dia i el govern local. Estem obligats
a anar amb un projecte de ciutat
per davant, perquè si no, no estem
parlant clar a la gent.  Diguem-ho
d’una altra manera...

Endavant.
Interessa més tenir la vara d’alcalde
i el poder o servir la gent i millorar la
ciutat? Si interessa millorar la ciutat,
que és el que jo entenc, aleshores va
per davant el projecte. A mi em
sembla que dir que hem d’anar a
buscar l’alcaldia és posar el carro per
davant dels bous. Diga’m quina ciu-
tat vols i jo et diré si ens podem en-
tendre. La ciutat va per davant, em
sembla de calaix. Seria un error no
fer-ho així. Una altra cosa és explorar
vies d’acord amb forces que puguin
ser properes, que sempre és positiu.

Amb això ens vol dir que la pro-
posta de Graupera obvia el pro-
jecte de ciutat?
És que no estic parlant de la pro-
posta de Graupera, parlo de la nos-
tra. Nosaltres posem la ciutat per
davant. A partir d’aquí, hi ha algú
més que s’interessi per això? Hi ha
algú més que coincideixi amb la

Barcelona que vol ERC? Si hi coin-
cideixen, parlem-ne, però sempre
a partir d’aquesta proposta. 

I amb el seu lideratge?
Bé... No ho sé... Amb el lideratge
d’un equip que ha definit una pro-
posta de ciutat. Som els primers
que hem triat candidat, tenim
equip, formació, projecte, priori-
tats... Crec que hem definit força bé
la Barcelona que volem i anirem per
aquí. Precisament, en els últims
anys el que hem vist és una falta de
direcció. La ciutat està desorientada
i algú ho ha de resoldre.

No són els únics que es postulen
per fer-ho. Sembla que podrien
tenir un rival important, amb el
possible candidat estrella Manuel
Valls. Com hi pensa fer front?
Barcelona no es pot construir con-
tra una part dels barcelonins, com
diu Valls que vol fer. La millor ma-
nera per aturar Valls, i tots els que
pensen que necessitem ser sal-
vats, és fer un projecte ampli, inte-
grador i que posi les persones per
davant de les dèries ideològiques.
La millor manera de derrotar qui
utilitza la ciutat com a trampolí
personal és oferint un projecte
col·lectiu. I això és el que farem per
aturar el paracaigudisme.4

Alfred Bosch
Candidat d’ERC a l’alcaldia

Arnau Nadeu / Albert Ribas
Fotografia: Lola Surribas

“L’actual govern de la ciutat s’ha 
dedicat a generar nous problemes”
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3Gairebé és obligatori que co-
mencem a parlar dels temes con-
crets de ciutat preguntant-li pel
tramvia.
Caram, no m’ho esperava! [som-
riu].

Han dit que no a la connexió amb
l’argument que la inversió rever-
tiria en l’operador privat. Però
això ha estat interpretat, per ex-
emple per la FAVB o Unim els
Tramvies, com una excusa per
justificar una posició, diuen, “par-
tidista i estratègica”. Tenen raó?
El que és partidista i electoralista
és portar la proposta a votació
ara, a un any de les eleccions.
També és electoralista portar a
votació un protocol, quan no es fa
mai, o plantejar-la simplement
per fer-se la foto. Perquè la con-
nexió no es farà en aquest man-
dat, no es posarà ni un raïl, no hi
ha temps. No han fet els deures,
no hi ha ni el projecte executiu fet. 

Ens dóna la sensació que la gent
no ho percep així. Fins i tot
Greenpeace ha dit que la seva
decisió és un bloqueig i no mira
per la ciutadania.
Greenpeace es dedica als tramvies?

Suposem que li preocupa la
contaminació, que té relació
amb el tramvia.
Qui ha bloquejat el tramvia és Ada
Colau i el seu govern, perquè du-
rant tres anys només hem vist titu-
lars i grans cimeres. A les Glòries
han rescindit el contracte de les

obres i ho han deixat tot fet un
fangar, quan allà és on ha d’anar
l’interconnector perquè el tramvia
pugui arribar fins a Francesc
Macià. I resulta que la culpa és
d’ERC. Quina barra...

Deixem el tramvia però seguim
amb temes de mobilitat. Vostè
ha parlat d’un nou pla de mobi-
litat per a la ciutat. Evitaria que
s’incompleixin de forma regu-
lar els límits de contaminació
que marca la UE?
Ajudaria a complir aquests objec-
tius, és clar. Ara bé, hi ha coses amb
les quals ens hi hem de posar. Pri-
mer, completar la xarxa de trans-
port públic, sobretot de metro.
També acabar la xarxa ortogonal
de bus. I tenim un problema gros

amb Rodalies. La part central de la
ciutat està prou coberta i la primera
corona de l’àrea metropolitana
també, però la segona corona és un
drama. Hi ha centenars de milers de
persones que no poden entrar i
sortir de Barcelona en transport pú-
blic perquè no el tenen. Hi ha in-
versions necessàries des de fa molt
de temps, s’ha d’acabar la Sagrera...
Hi ha molts fronts oberts i alguns
depenen de les autoritats locals. La
saturació actual de la ciutat ve de la
quantitat de cotxes que entren i
surten cada dia.  

Un altre dels grans reptes de ciu-
tat és l’habitatge. Colau, abans
de governar, semblava que tenia
les solucions, però s’ha vist que
no era ben bé així. Vostè ha dit
que no hi ha varetes màgiques.
La gent ha d’acceptar que és un
problema que no té una solució
fàcil i ràpida?
No hi ha varetes màgiques però
s’han de començar a buscar solu-
cions amb determinació. I no és el
que hem vist. Amb Colau hem anat
enrere, estem en mínims històrics
d’inici d’habitatge social. Hem anat
als barris i hem comprovat el que
està en marxa. No s’arriba als 500
habitatges nous començats durant
els tres anys de mandat. Menys que
durant el mandat de Trias i els man-
dats dels socialistes. Estem davant
d’un drama de gestió on, fins i tot el
projecte estrella, el de l’habitatge,
ens ha fet recular.  

Vostè com ho faria?
Cal implicar-hi tots els agents per-
què ajudin i col·laborin. S’ha de
comptar amb el sector privat, amb
els propietaris grans i petits, també
amb el tema de la rehabilitació. El
98% dels habitatges de Barcelona
són privats, i d’aquí plora la criatura
en bona part. D’aquí tres o quatre
mandats ja arribarem a un nivell
d’habitatge públic més europeu,
però de moment hem de col·labo-
rar amb els agents principals.
També amb el tercer sector i el sec-
tor cooperatiu, però els privats són
molt importants i tenen ganes de
col·laborar. Ara bé, no se’ls fa cas. 

Un tema que també té relació
amb l’habitatge és el potencial
turístic de la ciutat. Ens ha dit que
cal tenir clar el model que volem.
Quin és el seu?
Barcelona és una de les destina-
cions preferents mundials i, per tant,
podem triar què volem ser. Si volem
el millor turisme, el podem tenir. I jo
crec que hem de triar un turisme
molt cultural. Per exemple, el pro-
jecte de l’Hermitage és bo, perquè
enfoca la ciutat cap a aquest tipus
de turisme. El turisme de diversió
ens acaba fent mal. Amb això no dic
que la gent de butxaca modesta no
pugui venir a Barcelona, però és evi-

dent que alguna cosa no s’està fent
bé si es pot dormir per 20 euros al
centre de la Rambla. No s’està valo-
ritzant la ciutat. 

En aquesta línia, una de les seves
propostes estrella és fer de Bar-
celona la capital de la cuina me-
diterrània. Com es concreta això
i quin benefici pot tenir per als
barcelonins?
Barcelona ha de ser un destí de
cuina i vins de qualitat. Si som un
centre de referència de la cuina
mediterrània, i a més fem el nostre
servei com a capital de Catalunya, a
partir d’això també podem anar re-
orientant el model. Imagineu-vos
que la Rambla, en lloc de ser cone-
guda per paelles prefabricades i

vins i sangria de mala qualitat,
acaba sent coneguda pel seu nivell
cultural (òpera, música clàssica,
grans festivals...) i gastronòmic. Si
canviem això, estarem canviant la
ciutat com a destinació turística. 

Una de les seves propostes que
ha cridat més l’atenció és la de la
Regidoria de les Petites Coses.
Què és exactament?
Podem canviar-li el nom? Us dono
una exclusiva: Regidoria d’Atenció
a les Persones. És a dir, tot allò que
entra dins del paraigua d’atenció a
les persones. Tant les que són vul-
nerables i estan en risc d’exclusió
com les que no ho estan però que
també tenen problemes. Per ex-
emple, el control dels sorolls noc-
turns; el civisme, que la gent posi
les escombraries on toca; que si es
fa malbé un banc o es trenca un
arbre s’hi posi remei.... Coses que
semblen menors però que preocu-
pen a la gent i que s’han de solu-
cionar amb rapidesa. En definitiva,
parar atenció a les persones, que
de vegades això se’ns perd amb la
magnitud de la ciutat.

Què és el primer que farà si es
converteix en l’alcalde de Bar-
celona?
Anar a veure els rivals, aquells que
puguin tenir més diferències amb
mi, i dir-los que també vull ser el seu
alcalde. Perquè ho has de ser de tot-
hom. I, per tant, has d’anar a veure i
parlar, sobretot, amb els que pen-
sen diferent de tu. I en aquest as-
pecte, amb el govern actual també
tenim un problema.<

“Qui ha bloquejat el tramvia és Colau:
en tres anys només hem vist titulars”

“Fins i tot amb 
el projecte estrella,
l’habitatge, la gestió

és un drama 
i hem reculat”

“Alguna cosa
no s’està fent bé
si es pot dormir

per 20 euros
a la Rambla”

– Sembla que podria tenir un 
rival important, amb la irrupció 
de Manuel Valls... Com ho veu?

– Barcelona no es pot construir
contra una part dels barcelonins,
com diu Valls que vol fer.

– Com hi pensa fer front?

– La millor manera de derrotar
qui utilitza la ciutat com a
trampolí personal és oferint
un projecte col·lectiu.
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SOCIETAT4Pas endavant en la
lluita contra la pobresa. L’Ajunta-
ment ha posat en marxa la prova
pilot del projecte municipal amb fi-
nançament majoritàriament eu-
ropeu, batejat com a B-Mincome,
que inclou el pagament d’una ren-
da mínima ciutadana a un total de
950 famílies de l’Eix Besòs, gaire-
bé la meitat de les quals –unes
450– són de Nou Barris.

Així doncs, aquesta prova pi-
lot, que s’allargarà fins a finals de
l’any passat, consisteix a combi-
nar l’ajuda econòmica, que les fa-
mílies reben des del passat mes de
desembre, amb polítiques com-
plementàries, que inclouen qües-
tions relacionades amb la for-
mació i l’ocupació, el foment de
l’economia social i cooperativa i
l’habitatge. Les ajudes que poden
rebre els beneficiaris de la prova
pilot van dels 100 als 1.600 euros,
depenent de la composició de

cada família i del que paguin
d’habitatge. El càlcul que ha fet
l’Ajuntament és que, sense la
despesa en l’habitatge, un adult
necessita 402 euros mensuals
per cobrir les seves necessitats  i
cada membre més de la família
148 euros més. 

Durant la presentació de la
prova pilot, feta el passat 29 de
maig, la tinenta d’alcaldia  de
Drets Socials, Laia Ortiz, va ex-
plicar, al costat de dues benefi-
ciàries del projecte, que l’objec-
tiu d’aquest projecte és “passar de
l’assistencialisme i el control a un

programa de suport econòmic
acompanyat de polítiques per
afavorir el debat sobre la lluita
contra la pobresa”. Ortiz també
va explicar que  l’Ajuntament ha
rebut “50 peticions d’arreu del
món” per exportar el projecte B-
Mincome

MAJORIA FEMENINA
La gran majoria de les persones
que estan rebent l’ajuda econò-
mica municipal són dones. Això
significa que gran part de les fa-
mílies que formen part d’aques-
ta prova pilot tenen una dona
com a referent. 

Un altre aspecte destacat de
la prova pilot és que hi ha una
presència important de menors
que també reben l’ajuda, mentre
que en el total de preceptors hi ha
persones de 35 nacionalitats di-
ferents però gairebé quatre de
cada 10 són autòctons.

Més de 400 famílies de Nou Barris
ja reben una renda mínima

» En marxa la prova pilot d’un projecte municipal que combina
una ajuda mitjana de 568 euros i polítiques de formació i ocupació

Tensió veïnal al Ple per una acció
de suport als presos polítics

POLÍTICA4El president del Con-
sell Plenari de Nou Barris, San-
tiago Alonso (Cs), va haver de sus-
pendre el Ple del passat 9 de maig
després de la tensió entre veïns
que es va viure a la sala pels llaços
grocs i les pancartes en suport dels
presos polítics que alguns veïns
van col·locar. 

La col·locació dels llaços i les
pancartes va ser una acció im-
pulsada pel CDR Nou Barris i les
delegacions locals de l’ANC i Òm-
nium. Abans de l’inici del Ple  ja
es va viure algun moment de
tensió a fora de la seu del distric-
te després que un home comen-
cés a retirar cintes grogues que hi
havia lligades als arbres.  Segons
va denunciar la CUP, l’home se-
ria el responsable de Ciutadans
d’Horta-Guinardó.

Tot i això, durant el comença-
ment del plenari no es va produir
cap conflicte però, tal com va ex-
plicar Betevé, quan alguns veïns
van col·locar estelades una altra
veïna va respondre intentant re-
tirar el llaç que presidia la sala. Va
ser en aquest moment quan hi va
haver una picabaralla amb altres
veïns. Finalment, un home va
agafar el llaç i el va acabar traient.
Va ser en aquest moment quan
Santiago Alonso va decidir sus-

pendre el Ple. Una hora després es
va reprendre a porta tancada.

REACCIÓ DELS PARTITS
Tot plegat va provocar que els
partits volguessin dir la seva. El
PSC, a afirmar que “la llibertat
d'expressió està molt bé i és des-
itjable però les institucions pú-
bliques han de representar to-
thom i mantenir-se neutrals”.
Per la seva banda, en declaracions
a Betevé, Raimond Blasi (PDe-
CAT) va afirmar que tot es va
“descontrolar” per culpa del pre-
sident del Districte, mentre que
Alfred Bosch (ERC) va defensar
la “llibertat d’expressió”. Des del
PP van parlar d’actitud “intole-
rant i totalitària” del CDR.

Laia Ortiz, al mig, durant la presentació de les xifres de la prova pilot. Foto: Ajuntament

Set ultres ja no es poden acostar
a la mesquita del carrer Japó

CONVIVÈNCIA4El titular del
Jutjat d’Instrucció número 21 de
Barcelona va prohibir a princi-
pis de mes a set membres de la
formació d’extrema dreta De-
mocracia Nacional acostar-se a
menys de 300 metres de la mes-
quita del carrer Japó.

La decisió del jutge és una
mesura cautelar després que la
fiscalia ho hagués demanat en el
marc de la causa que hi ha ober-
ta contra aquests set integrants
de Democracia Nacional, que
aviat hauran de declarar per di-
ferents atacs contra l’exterior
d’aquest oratori. 

El titular d’aquest Jutjat d’Ins-
trucció, que investiga aquestes set

persones pels presumptes delic-
tes de coaccions, incitació a l’odi,
violència i discriminació, també
ha ordenat el tancament de di-
versos perfils de xarxes socials
(Facebook, Twitter i IVOOX)
d’aquesta formació d’extrema
dreta, ja que considera que han
estat utilitzades “com a mitjà per
la difusió d'idees que justifiquen
l'odi a la comunitat islàmica”.

ACUSACIÓ POPULAR
D’altra banda, l’Ajuntament ha
anunciat que es presentarà com
a acusació popular en el proce-
diment judicial obert contra
aquests integrants de Demo-
cracia Nacional.

Ciutat Meridiana acull un
concert per reivindicar el català

LLENGUA4L’antic camp de futbol
de Ciutat Meridiana va acollir el 19
de maig el concert ‘Fes-te Meri-
diana’, que va tancar la campan-
ya de la Plataforma per la Llengua
‘El català llengua comuna’.

L’acte va comptar amb la pre-
sència de noms destacats de l’es-
cena musical catalana. La jornada
va arrencar a les cinc de la tarda
amb activitats infantils i una mos-
tra d’entitats de Ciutat Meridiana.
Una hora més tard va arribar el
torn dels grups. Els primers a pu-
jar a l’escenari van ser els compo-
nents de Ruc’n`Roll, un grup que
homenatja als clàssics del rock ca-
talà que van comptar amb la
col·laboració de Vozes, un projec-

te musico social que treballa per la
integració a través de la música.

MISHIMA, EL PLAT FORT
La segona actuació va ser la del
grup baix-empordanès Mazoni,
mentre que la banda de Vic La
Iaia van ser els encarregats de to-
car entre tres quarts de nou i les
10 del vespre. Tot seguit va arri-
bar el torn del reggae pop dels llei-
datans Koers, que van deixar
pas al grup estrella de la nit,
Mishima. Amb David Carabén al
capdavant, els barcelonins van to-
car cançons del seu nou àlbum i
de treballs anteriors. Joan Garriga
(La Troba Kung-Fú) va ser l’en-
carregat de tancar la festa. 

Imatge d’una concentració d’ultres a davant de la mesquita. Foto: Arxiu

Política | El PDeCAT denuncia un atac a la seva seu
La secció local del PDeCAT ha denunciat un atac contra la seva seu després que els 

militants del partit es trobessin, el passat 28 de maig, una pila d’excrements al pany de la 
persiana quan es disposaven a obrir el local. El partit ha decidit presentar una denúncia.

Foto: Plataforma per la Llengua

Les ajudes que poden
rebre els beneficiaris
de la prova pilot van
dels 100 als 1.600 euros
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Nova edició del  ‘Comerç 
de Nou Barris es Mou’

FIRA4Els comerços associats
de l’Eix Nou Barris, de l'Eix
Maragall, de l'Entorn Virrei
Borbó, de la Unió de Botiguers
Fabra Centre i el Mercat de la
Mercè sortiran al carrer el prò-
xim 2 de juny en una jornada
que tindrà lloc a la plaça Virrei
Amat entreles 11 del matí i les 10
del vespre.

Així doncs, al llarg de la jor-
nada els comerciants donaran a
conèixer els seus millors pro-
ductes i ofertes. A banda, també
se celebraran diferents activitats
al llarg de tot el dia. A les 11 del

matí la batukada servirà per co-
mençar a animar la jornada,
mentre que una hora més tard
arribarà el torn del ball en famí-
lia, que anirà a càrrec de Kids
Party. A les dues serà l’hora d’un
dels millors moments del dia, el
de la paella popular (dos euros),
mentre que a la tarda serà el mo-
ment de la música. A dos quarts
de sis el punxadiscos DJ Pioner
Kids serà el protagonista, just
abans de l’actuació de Tomay-
daka de les set de la tarda. Per úl-
tim, la jornada s’acabarà amb el
concert d’Ancient Rock.

GASTRONOMIA4El restaurant  5
Hermanos de Canyelles ha guan-
yat el Premi Barcelona Restau-
ració en la categoria ‘Integració en
el barri’. Aquesta categoria premia
la identificació de l’establiment
amb el seu barri. Aquests premis,
organitzats per l’Ajuntament i
que s’han celebrat per primera ve-
gada, tenen com a objectiu dis-
tingir els restaurants de barri
més destacats.

Jordi Gerpe, un dels inte-
grants del 5 Hermanos, explica en
declaracions a Línia Nou Barris,
que el premi els ha fet molta
il·lusió perquè “és un reconeixe-
ment a la feina què fem i als 40
anys del restaurant, que va co-
mençar gràcies a la meva mare”.
Gerpe, a més, celebra que el pre-

mi que han rebut vagi més enllà
de la gastronomia i faci referèn-
cia a la identificació del restaurant
amb el barri. “Estem encantats, ja
que nosaltres som part del barri
i som un punt de trobada entre els
veïns”, afegeix. Un guardó com
aquest, destaca el fill petit del ne-
goci, també serveix “per donar-
nos energia per seguir fent la
nostra feina”.

El Premi Barcelona Restau-
ració també incloïa dues catego-
ries més: ‘Qualitat gastronòmica’,
a la qual aspirava La Esquinica, si-
tuat al Turó de la Peira, i que ha
anat a parar al restaurant gracienc
“Malas Hierbas”; i ‘Local notori o
innovador’, que ha recaigut en el
Bendita Helena de les Corts i al
qual optava el Txapeldun Egarri
del passeig de Fabra i Puig.

L’equip del 5 Hermanos, durant la gala. Foto: Ajuntament

Premi Barcelona Restauració 
per al restaurant 5 Hermanos 

Formació | Assessorament a una vintena de comerciants
El programa ‘Comerç a Punt!’ torna al districte després de l’edició de l’any passat. Entre 
el 15 de juny i el 30 de novembre 20 comerços rebran assessorament professional sobre  
estratègies de venda, màrqueting, gestió de clientela o comptabilitat, entre altres temes

Aquests premis tenen
com a objectiu distingir
els restaurants de barri
més destacats
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Colau se presentó en la campaña de
las Elecciones municipales 2015 como
la gran defensora de las personas más
vulnerables, con el compromiso de
terminar con los desahucios y con
las injusticias sociales. Tras ganar
las elecciones, ya como alcaldesa,
hizo una rueda de prensa en Nou Bar-
ris, con el pretexto de parar un desahu-
cio y más tarde hasta acudió al primer
pleno del distrito presentándose como
la “impulsora de políticas sociales”. 

En todas las audiencias públicas
y plenos municipales del mandato de
Colau acuden familias que no pueden
afrontar sus hipotecas, una situación
dramática a la que el gobierno muni-
cipal no ha sido capaza de ofrecer
una solución. Nou Barris es el distrito
con la renta per cápita más baja de la
ciudad y, por lo tanto, el más inde-
fenso en temas  sociales.

Las promesas incumplidas y la de-
magogia utilizadas por Colau se han

traducido en que, tres años después,
en la ciudad se producen 4000 des-
ahucios al año o, lo que es lo mismo,
11 al día y que, mayoritariamente, afec-
tan a la zona norte de nuestro distrito.

El plan de vivienda de Colau ha
sido otro fracaso. De su compromiso
inicial de construir 8.000 viviendas en
4 años, finalizará el mandato en unas
3.000. Una de las primeras propues-
tas del grupo Popular en Nou Barris
fue pedir que el Ayuntamiento adqui-

riese viviendas y solares vacíos de
otras administraciones para darles uso
social para familias y entidades sin
ánimo de lucro, pero la respuesta de
Barcelona en Comú siempre ha sido
rechazar esta propuesta por sistema.

En definitiva, “una cosa era visitar el
distrito en campaña con camisetas de
colores y otra muy diferente gestionar
la ciudad y un distrito con las necesida-
des de Nou Barris, a cuyos vecinos han
decepcionado Colau y su gobierno”.

Nou Barris, a la cola de
Barcelona en materia social

@pp_bcn644 720 266

Segueix-nos:

El multifracaso de Colau

www.albertofernandez.com

www.ppcatalunya.com

/ppc.barcelona

Cuando queda poco para cumplirse el
tercer año de mandato de Ada Colau
al frente del Ayuntamiento de Barce-
lona, la alcaldesa puede constatar lo
difícil que es gobernar contra todos y
en minoría. Una muestra, el Pleno
municipal del 10 de abril, recordado
como el pleno de la derrota. Ese día,
Colau vio como sus grandes símbo-
los de mandato –la unión del tranvía por
la Diagonal y la multiconsulta- se des-
vanecían al no tener apoyos suficien-
tes por parte de la oposición. Durante
este tiempo, Colau se ha estrellado
contra la realidad de gobernar en mi-
noría el Ayuntamiento, con sus retos,
dificultades y exigencias. 

Tras superar por la puerta de atrás
una cuestión de confianza para poder
aprobar los presupuestos de 2018,
Colau quería gastarse más de 3 mi-
llones de euros en la multiconsulta,
que ya empezó con dudas legales
sobre la hipotética cesión de datos
personales del padrón, especial-

mente los que afectan a menores de
edad, una cuestión sobre la que Fis-
calía está investigando. Lo que no
tiene sentido es hacer una multicon-
sulta en Barcelona en la que solo se
pregunta por aquellos temas que solo
interesan a Colau y a sus afines, y no
por lo que interesa a todos los barce-
loneses. 

Colau considera prioritaria una in-
fraestructura como el tranvía, con un
coste de 158 millones de euros, y que,
además, le corresponde financiar a la
Generalitat. Sería más lógico finalizar
las obras de la L9 y L10 de metro, eva-
luar el impacto en la movilidad de los
barceloneses y realizar actuaciones
más económicas, como ampliar la red
de bus eléctrico de alta capacidad y, a
partir de aquí, hacer un planteamiento
final sobre el tranvía. Además, la alcal-
desa no puede menospreciar la con-
sulta de 2010, en la que el 80% de los
barceloneses dijo ‘NO’ al tranvía por el
centro de la Diagonal. 

A todos estos despropósitos del
gobierno Colau tenemos que
sumar la problemática de los ‘nar-
copisos’ y la venta de droga en las
calles, el aumento de los hurtos y la
inseguridad, las ‘okupaciones’ ile-

gales, la dejadez con el top manta y
las acampadas en Plaza Catalu-
nya, mientras Colau, para ‘tapar’ su
mala gestión y ‘multifracasos’, se
dedica a cambiar nombres de ca-
lles y retirar estatuas. 

Nou Barris Javier Barreña
Conseller del PP al

districte de Nou Barris

Revisión del carril bici
de Río de Janerio

El carril bici de la Av. Río de Janeiro
es una muestra de que la implanta-
ción de carriles bici por parte de Ada
Colau ha sido precipitada y sin con-
senso con los vecinos. De haber de-
jado a los vecinos participar en esta
decisión habrían hecho el carril bici
en el lado mar de la avenida, para
no afectar a vecinos y comercios.

Los comerciantes de la avenida
son los principales perjudicados, ya
que desde que entró en funciona-
miento el carril bici, están sufriendo
problemas de abastecimiento y pér-
dida de ventas por la imposibilidad
de aparcar, por eso desde el distrito
pedimos la revisión inmediata de
estos carriles.

La 'cochefobia' de Colau podría
tener una consecuencia no des-
eada, que es generar 'bicifobia' en
Barcelona, por la precipitación e im-
provisación del gobierno Colau al
implantar de forma equivocada a los
carriles bici sin tener en cuenta la re-
ducción de plazas de aparcamiento
y áreas de carga y descarga.
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La Monta acaba cinquena 
i ja prepara la temporada vinent 

Les escasses opcions de la Mon-
ta per classificar-se per a la pro-
moció d’ascens a Tercera Divisió
van desaparèixer entre finals del
mes passat i a principis d’aquest,
quan la Monta va perdre tres
dels quatre partits que va jugar.
L’equip ha acabat en cinquena
posició al grup 1 de Primera Ca-
talana, lluny de la Fundació Gra-
ma i del Manresa (campió i sub-
campió) amb 54 punts, però la
temporada 2017-18 ja forma part
de la història i el conjunt de la
Prosperitat ha començat a mou-
re’s per preparar el curs que ve.

L’objectiu, a partir del mes de
setembre (falta que la Federació
Catalana publiqui la configuració
dels grups i la data exacta d’ini-
ci de la lliga) serà, una tempora-
da més, lluitar per recuperar la

seva plaça a Tercera Divisió i per
això ja ha anunciat renovacions,
fitxatges i l’ascens d’alguns ju-
gadors del filial.

Fins ara, el club ha reforçat la
porteria amb l’arribada de l’ex de
Granollers i Júpiter Víctor Col-
chero, la defensa amb les incor-
poracions de Rafa Murillo i Manu
Vílchez i la zona de creació amb
les arribades de Jaime Fuentes,
Charly Ruiz i Ion Vázquez.

Les renovacions que la Mon-
ta ha anunciat fins ara són les del
capità José Santos, el seu com-
pany de defensa Jaime Hernán-
dez i les d’Oscar Jiménez, Erik
Louzao, Joshua Ortiz i el da-
vanter Patxi Areitio, a banda del
preparador Álex Fernández. 

Per últim Marcos Caballero,
Aleix Segura, Albert Porqueres i
Rodri pugen del filial i el porter
Samu farà la pretemporada.

» El club ha anunciat una tongada de renovacions i de fitxatges
» L’objectiu de cara al curs 2018-19 torna a ser pujar a Tercera Divisió

Futbol | L’Atlético Piferrer baixa a Tercera Catalana
L’Atlético Piferrer és un dels quatre equips del grup 2 de Segona Catalana

que perden la categoria. Els groc-i-negres només han pogut sumar 18 punts
en tota la temporada i el curs que ve tornaran a jugar a Tercera Catalana.

Jaime Fuentes és una de les cares noves. Foto: CFM

Pau Arriaga
LA PROSPERITAT

El SESE acaba la Copa tercer 
i té opcions de pujar a EBA

El curs 2017-18 es
recordarà durant
molt temps al
SESE. El sènior

masculí va guanyar el seu grup de
la fase prèvia de la Copa Cata-
lunya, va accedir a la Final a
Quatre, la va acabar en tercer lloc
(derrota contra el CB Salou, per
63-56 i victòria contra el Marti-
nenc, per 67-53) i té molts nú-
meros de pujar a la lliga EBA de
cara a la temporada que ve.

“El dia 2 de juny a la Federa-

ció espanyola hi haurà una as-
semblea en la qual s’ha d’aprovar
la reestructuració de LEB Plata i
el dimecres 6 del mes que ve no-
saltres tenim una reunió amb la
Federació catalana de bàsquet en
la qual s’haurien d’encaminar
molt les opcions d’ascens”, ex-
plica el tècnic del club, Carlos Es-
pona, a Línia Nou Barris.

L’entrenador assegura que,
econòmicament, el club està pre-
parat per afrontar una aventura
en la lliga EBA.

BOXA4Dissabte 2 de juny, gai-
rebé mig any després de la victò-
ria a Leganés contra Adam Mate,
Sandor Martín tornarà a pujar al
quadrilàter per buscar la 31a vic-
tòria de la seva carrera. El de la
Prosperitat s’enfrontarà contra
el francès Gallus Coulon, un pú-
gil de 27 anys que té un balanç de
9 victòries, 9 derrotes i un empat.
El combat es disputarà a La Co-
runya i no serà l’única cita per a
Martín, que també està previst
que lluiti el dia de la revetlla de

Sant Joan a Madrid. El seu rival
per a aquest segon enfrontament,
però, encara no s’ha anunciat.

EL FUTUR ÉS AL KO VERDUN
Al marge d’això, el maig ha estat
un gran mes per als boxejadors
per al KO Verdun. Jose Alejan-
dre, Andrea Lasheras i Leo Bo-
navilla van penjar-se tres ors a
l’Open Boxing de Salamanca,
un campionat en el qual va par-
ticipar un altre dels esportistes
del gimnàs, Víctor Vega.

Alejandre també va formar
part de la convocatòria de la se-
lecció espanyola per al Boxam,
però no va superar la primera
ronda.

A més, Lasheras està convo-
cada amb la selecció espanyola
per al campionat d’Europa que
s’ha de disputar a Sofia, la capi-
tal de Bulgària, entre els dies 4 i
13 del mes que ve. La boxejado-
ra, que viu al Prat de Llobregat,
té opcions serioses d’aconseguir
una medalla a l’europeu. 

Martín torna a pujar al ring

La plantilla 2017-18 del club. Foto: CB Salou

El púgil, preparant el seu pròxim combat. Foto: Twitter (@sandormartin)
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Llibres Teatre

Torna el rock electrònic de Dorian. La
banda, activa des del 2004, llança el
nou disc Justicia universal (Intromúsica
Records, 2018), el seu cinquè treball
discogràfic, gestat en un llarg procés
de dotze mesos. L'energia i el so carac-
terístic de Dorian aniran de gira per
l'Estat espanyol i viatjaran a capitals de
l'Amèrica Llatina i els Estats Units.

Música Pelis i sèries

Justicia universal
Dorian

Ser una de les cantants de més èxit mundial
Es va donar a conèixer el 1995 amb ‘Pies descalzos’

Està a punt de començar una nova gira
Oferirà dos concerts a Barcelona el 6 i 7 de juliol 

Anuncia de manera especial el seu ‘tour’
La cantant recorda una de les seves primeres cançons

Shakira inicia el compte enrere per donar el tret de
sortida a la gira del seu nou disc El Dorado. Per anun-

ciar als seus fans que diumenge 3 de juny oferirà el
seu primer concert a Alemanya, la colombiana ha

pujat a les xarxes socials un vídeo dels assajos que
comparteix aquests dies amb la seva banda amb

un text molt especial: la lletra d’Antologia.
Aquesta cançó forma part de l’àlbum Pies des-

calzos, amb el qual Shakira va començar la
seva carrera musical el 1995. Els seus seguidors
han reaccionat de manera positiva i han donat
el seu suport a l’artista en aquest nou repte, ja

que la colombiana tornarà als escenaris des-
prés d’un temps absent per la seva maternitat i

també pels problemes de salut amb les seves
cordes vocals. Els barcelonins i barcelonines

que vulguin veure en directe la cantant ho po-
dran fer el 6 i 7 de juliol al Palau Sant Jordi.

No t’ho perdis

Viu en línia

ÉS FAMOSA PER...

A LES XARXES...

QUÈ HA FET?

Omar Sy és Knock, un estafador que
arriba al petit poble de Saint-Maurice
convertit en metge per intentar con-
vèncer els veïns que una persona sana
és algú que ignora que, en realitat,
està malalta. Això fa que vulgui con-
vèncer tothom que necessiten la seva
ajuda per curar-se. Tot canvia quan
una noia es creua en la seva vida.

El doctor de la felicitat
Lorraine Levy

Picasso i la cuina
El Museu Picasso de Barcelona acull des del 25 de maig i fins

al 30 d’octubre l’exposició ‘La cuina de Picasso’, una mostra
d’obres de l’artista malagueny criat a Barcelona vinculades

amb el món de la gastronomia i que s’emmarca en el projec-
te ‘Picasso-Mediterrani’, una iniciativa del Museu nacional Pi-

casso-París. Per tal que el públic pugui gaudir d’aquesta
mostra, ha fet falta reunir més de 200 obres procedents d’al-

tres museus, institucions i col·leccions privades d’arreu del
món. L’extensa relació de Picasso amb la cuina a través de la
pintura, l’escultura, la fotografia i l’escrit literari, al descobert.  

Les possessions indaga sobre el passat
d’una família -la seva- i d’un país, i refle-
xiona sobre les relacions amoroses, la
construcció de la pròpia identitat i el
sentiment de pertinença en un lloc con-
cret, conscient que res dura per sempre. 

La quarta novel·la de Ramis va ser
una de les més venudes per Sant Jordi
i ha guanyat el tercer Premi Llibres
Anagrama.

Les possessions
Llucia Ramis

Un grup d’amics es decideix a empren-
dre un nou negoci quan l’empresa on
treballa anuncia que tanca i els aco-
miada a tots. La comèdia parla sobre la
bombolla de l’emprenedoria que vivim
avui en dia i que sembla la gran solu-
ció a tots els nostres problemes labo-
rals i econòmics.

A La Villarroel de Barcelona.

Fairfly
Joan Yago i Israel Solà

| Street Fighter 30th Anniversary
Per celebrar els 30 anys de la publicació del mític Street Fighter,
Capcom treu un pack especial amb els 12 títols d’aquesta saga.

Famosos

S H A K I R AQUI ÉS?
La fitxa
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P R O P O S T E S
DIJOUS 14 DE JUNY
18:00 El pròxim dia 14 es farà l’espectacle de-

dansa Oriol Martorell, una de les propostes
de la Festa Major de la Guineueta. / Mercat
de la Guineueta.

DISSABTE 9 DE JUNY
11:00 El segon dissabte del mes que ve es farà

un taller d’introducció al món de l’urban sket-
ching, il·lustrant l’entorn urbà en forma de di-
buixos i il·lustracions. / Centre Cívic Torre Llo-
beta.

DIJOUS 14 DE JUNY
19:00 Marc Sureda, guia de muntanya i esca-

lada, s’encarregarà de coordinar la xerrada ano-
menada Descobreix les millors vies ferrades ca-
talanes. L’entrada és gratuïta. / Biblioteca Les
Roquetes.

FINS AL 16 DE JUNY
Matí-Tarda Darrers dies en els quals es podrà

visitar la mostra Cuando Travajar se escribe con
"V”, un projecte diferent i reivindicatiu que
porta la signatura de Delfina Martínez. / Bi-
blioteca Nou Barris.

DEL 4 AL 29 DE JUNY
Matí-Tarda El centre Ton i Guida organitza una

exposició amb les fotografies participants del
cocurs ZOOMROQUETES, on els visitants po-
dran votar el Premi Popular a la millor foto-
grafia. / Centre Ton i Guida.

DIMARTS 12 DE JUNY
11:00 Montse Pozo i Isabel Resina s’encarregaran

de coordinar la pròxima sessió del Taller de
lectura del club infantil i juvenil. / Bibliote-
ca Nou Barris.

DIMECRES 13 DE JUNY
17:30 La narradora Montserrat Dulcet serà

l’encarregada de coordinar la narració Ossets,
animalons i emocions, pensada per a nadons
que tinguin entre 6 mesos i 3 anys. / Biblio-
teca Zona Nord.

DIMECRES 20 DE JUNY
Tot el dia El casal de gent gran està a punt per

a una jornada d’escacs amb diverses partides
simultànies. / Casal de Gent Gran Vilapicina
i Torre Llobeta.

Victòria Sales s’encarregarà de coordinar
la pròxima sessió del cicle per a nenes
anomanet L’aventura de conèixer. /
Biblioteca Les Roquetes.

‘Bojos per dir la nostra’, la
pròxima ‘Aventura de conèixer’

Divendres 15 de juny a les 18:30

Els dilluns del mes de juny, fins al dia
11, seran les darreres oportunitats
per participar en aquest taller per
aprendre a ballar sardanes. / Centre Cí-
vic Torre Llobeta.

El curs de sardanes
encara la seva recta final
Dilluns 11 de juny a les 18:30

L’actuació de l’orquestra Nova Bla-
nes, l’arribada de la Flama del Canigó
i el gran ball de revetlla seran les ac-
tivitats de la revetlla de Sant Joan. / Pla-
ça del Virrei Amat.

El Sant Joan es viurà de
forma intensa a Virrei Amat
Dissabte 23 de juny a les 19:30

Els nois i les noies que tinguin entre 12
i 18 anys podran participar en un
campionat de voleibol. / Casal de Ba-
rri La Cosa Nostra.

Un campionat de voleibol al
Casal de barri La Cosa Nostra
Divendres 8 de juny a les 16:00

Cultura Infantil EsportsExposicionsTallers
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